

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTERE DES FORETS ET DE LA FAUNE

SECRETARIAT GENERAL

CELLULE DE L'ENSEIGNEMENT

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

MINISTRY OF FORESTRY AND WILDLIFE

SECRETARIAT GENERAL

EDUCATION UNIT

TESTS DE SELECTION POUR L'ADMISSION A L'ECOLE NATIONALE DES EAUX
ET FORETS DE MBALMAYO, (60^e PROMOTION 2007 -2009)
SESSION DE JUILLET/AOUT 2007

CYCLE "B2": Techniciens Supérieurs des Eaux et Forêts (TSEF)

EPREUVE DE : CULTURE GENERALE

Durée : 3 heures

Coefficient:3

SUJET N° 1

En affirmant que « la campagne nationale de reboisement participe de la lutte contre la pauvreté », le Premier Ministre, Chef du Gouvernement, S.E. INONI Ephraïm a relevé lors du lancement du programme national de reboisement le 18 juillet 2006 à Maroua, qu' »au-delà de la réhabilitation du couvert végétal, les activités de reboisement offrent des grandes possibilités de création des richesses à travers la multiplication des pépinières, la production des poteaux-bois, etc ».

Que pensez-vous de ces révélations du Chef du Gouvernement de notre pays et comment pourriez-vous susciter l'adhésion des populations locales, des collectivités territoriales décentralisées et du secteur privé à cet important programme à l'heure où l'Etat se désengage des activités de production ?

Bonne Chance

Carlos 

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail – Patrie

**MINISTERE DES FORETS ET
DE LA FAUNE**

SECRETARIAT GENERAL

CELLULE DE L'ENSEIGNEMENT

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work – Fatherland

**MINISTRY OF FORESTRY
AND WILDLIFE**

SECRETARIAT GENERAL

EDUCATION UNIT

**SELECTION OF THE 60th BATCH (2007 - 2009) OF THE FORESTRY
SCHOOL OF MBALMAYO 2007 SESSION**

SUBJECT : General Knowledge

TIME: 3 hrs

COEF: 4

Cycle: Senior Forestry Technicians

By asserting that "the national reforestation campaign contributes towards alleviating poverty", the Prime Minister, head of Government, H.E. INONI Ephraim, during the launching of the national reforestation programme on the 18th of July 2006 in Maroua, pointed out that "apart from rehabilitating the vegetation cover, reforestation activities offer great opportunities for the creation of wealth through the multiplication of nurseries, the production of poles etc...

X What do you think about this statement of the head of Government of our country and how would you make the local populations, decentralised local and regional councils, and the private sector to adhere to this important programme at a time when the state is disengaging itself from production activities.

GOODLUCK